Тема: «Food and drinks», 6 класс
Цели: 
Общеобразовательная: расширение лингвистического кругозора учащихся по теме «Food and drinks »
Развивающая: развитие  мышления,  памяти,  умения  высказывать  мнение  о  предметах  и  явлениях  окружающей  действительности.
Воспитательная: воспитание познавательной потребности, любознательности у учащихся.
Коммуникативная:	
1) Формирование произносительных навыков чтения по теме «Food and drinks»
2)  Формирование лексических навыков говорения по теме! «Food and drinks»
3) Совершенствование грамматических навыков говорения по теме «Food and drinks»
   Ход урока
1. Организационный этап
а) Приветствие учителя, проверка готовности учащихся к уроку, определение отсутствующих, организация внимания учащихся
Good afternoon, children! I am glad to see you. Take your seats. 
· What day is it today? Today is … .
· What date is it today?  Today is the … .
(слайд 1)

Today we are going to a restaurant. Look! What a big plate we have. Let’s fill it. (слайд 2)
b) Look and find the words with sounds [k]
Список слов: milk, rice, carrot, juice, ice cream, coffee, cake, cheese, chicken
2. Лексика (слайд 3)
Let’s go to the kitchen. Open your books at page 86. Ex.1
Look, such a big kitchen is in this restaurant!

	№1. Fill in the missing letters and read the words.
Good! Which of these items are vegetables? drinks? dairy products?
This row (the 1st) try to find vegetables; this row (the 2nd) – drinks, the 3rd – dairy products.
You can work together with your neighbor. 
(2 minutes) Are you ready?
Let’s check. Read, please.
Ответы учеников: vegetables: carrots, potatoes, onions, tomatoes
drinks: water, juice, milk
dairy products: milk, cheese, yoghurt, ice cream

Excellent! What other vegetables do you know? ( garlic, cucumber)
What other drinks do you know? (lemonade, Cola, tea)
What other dairy products do you know? (butter, milkshake)
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3.  Our restaurant has two waiters. This one can bring only countable nouns; another one can bring only uncountable nouns. (слайд 4)
Все существительные делятся на исчисляемые (то, что можно посчитать) и неисчисляемые (то, что посчитать нельзя). Исчисляемые существительные могут использоваться как в единственном, так и во множественном числе. Например: an apple – apples. Неисчисляемые сущ. Мы можем измерить, но простому счету они не поддаются. У таких существительных нет формы множественного числа.Например: Cheese 

Now I want to divide food on countable and uncountable.
Which of the words in ex.1 are countable? uncountable?
Answers:
countable: apple, banana, carrot, egg, biscuit, potato, onion, tomato, cake;
uncountable: milk, water, juice, fish, cheese, cake, meat, yoghurt, ice cream, coffee, sugar, bread, honey, olive oil, salt, pepper, rice. 
Well done! 

How we can count uncountable products? We can use containers!
(слайд 5) 
Repeat after me.


(слайд 6) The next task is «Read and match».
(2-3 minutes)
Great job!

And this is Ann, the chef of this restaurant. Yesterday she bought a lot of food for dinner. (слайд 7) 
T: What did Ann buy? Look at the example.
[image: ]

Упр. 4 с. 87 






S1: Ann bought a bottle of olive oil.
S2: Ann bought a carton of milk.
S3: Ann bought a piece of cheese.
S4: Ann bought a kilo of potatoes.
S5: Ann bought a jar of jam.
S6: Ann bought a bar of chocolate/ a bag of rice/a loaf of bread/a packet of biscuits/a box of cereal.

Аудирование

Before we start, look at ex. 6. Let’s remember the price for products. 


Ex. 5 page 87 
In front of you ,you can see a receipt. Listen and complete the gaps. You have 30 seconds to read a task.
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1 onions 2 olive oil 3 1.20 4 rice 5 yoghurt 6 20.03


Now, we make our own shopping list. Make groups of five.
What do the need for pizza? for fruit salad? for chocolate cake?
Write the products, that are necessary to make a…
You can use this picture.
Work in groups. You have 4 minutes for this task.

Now check your answers. The first group, please.
…



Your home task is to make a shopping list of your favourite dish. Написать список продуктов для приготовления своего любимого блюда. На отдельном листочке, с оформлением. 


Рефлексия:
Нарисуйте на доске три ступени, каждая из которых имеет определенное значение:
Первая - очень сложно, я сомневаюсь.
Вторая - мне было немного трудно, но сейчас я уверен в своих знаниях.
Третья - мне все понятно и у меня все получилось.
Назвать ступень и объяснить свой выбор.
Your marks are…
The lesson is over. Thank you for the lesson. Goodbye. 
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